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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2024/25:216 Dimensioneringen av elnäten

Sverige står inför en stor omställning där den förnybara energiproduktionen, 
särskilt från solceller, spelar en central roll. Många hushåll och företag har 
redan investerat i solceller, ofta med hjälp av statliga gröna bidrag. Dessa 
investeringar är en viktig del av Sveriges väg mot ett mer hållbart energisystem 
och bidrar till att minska vårt beroende av fossila bränslen.

Trots detta finns det rapporter om att solelsproducenter, både privata och 
kommersiella, ibland inte kan mata ut sin överskottsel på elnätet. Orsaken är att 
näten på vissa håll är underdimensionerade och inte har kapacitet att ta emot 
den el som produceras. Detta skapar frustration och osäkerhet hos de som vill 
bidra till omställningen, samtidigt som det innebär att värdefull förnybar energi 
går till spillo. En av dem som drabbats av detta är en kvinna från Himmeta 
utanför Köping, och fler vittnar om samma problematik. Att elnäten inte är 
anpassade till de behov som uppstår i takt med att solenergin byggs ut kan 
bromsa utvecklingen av det förnybara energisystemet och minska incitamenten 
för ytterligare investeringar.

Med anledning av detta vill jag fråga energi- och näringsminister Ebba Busch:

 

Vilka konkreta åtgärder avser ministern och regeringen att vidta för att 
säkerställa att elnäten snabbt kan uppgraderas och dimensioneras för att ta emot 
all den solel som produceras i Sverige, så att både privatpersoner och företag 
fortsatt kan bidra till den gröna omställningen?

………………………………………

Lena Johansson (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-10-17
Besvaras senast
2024-10-23 kl. 12.00



 SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

2 (2)

Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


